
Voorzitter,

Het is nog steeds oorlog in Oekraïne, maar het lijkt wel oorlog aan het worden in Nederland. Het 
ergste is dat we er ook nog aan wennen en daarom noemen we het wederom in het voorwoord. Vele 
onschuldige slachtoffers. Hebben we daar gebed voor?

Oorlogen en geruchten van oorlogen, aanslagen en een verdere individualisering. 

Wat is er aan de hand? Het is bijna niet meer te begrijpen. Een energiecrisis, inflatie en ruim 2 
miljoen werkende mensen die de rekeningen niet meer kunnen betalen. Als we de beelden zien van 
onze boeren lijkt het wel burgeroorlog. Dit hebben we gezegd bij de vorige algemene 
beschouwingen.

Recent zijn er Provinciale verkiezingen geweest en ook Krachtig Flevoland voelde zich geroepen om 
mee te doen omdat roepen vanaf de zijlijn wel het meest makkelijke is. Wat hebben wij een steun en 
positieve opmerkingen vernomen over de inhoud van ons verkiezingsprogramma. Wie het niet 
gelezen heeft, raden wij aan om dat te doen en de verschillen te zoeken met het huidige 
coalitieakkoord van de provincie Flevoland. Krachtig Flevoland haalde vooral veel stemmen buiten 
Urk, puur op basis van de inhoud van ons programma en met behulp van de stemwijzer kwam men 
op Krachtig Flevoland uit. Helaas haalde Krachtig Flevoland net geen zetel.

Een ieder weet dat de BBB de grootste partij is geworden. Belangrijke speerpunten zien we niet terug 
in het coalitieakkoord. Landelijk zien we nog steeds een chaos. Onderhandelingen over het 
landbouwakkoord zijn recent geklapt en zelfs de boerenorganisatie LTO stapt uit het overleg en voor 
onze Flevolandse boeren breken er enorme onzekere tijden aan. Waar moet het naar toe met ons 
land?

Diverse protestacties hebben wij inmiddels voorbij zien komen. 

De overheid is Gods dienares!

Worden onze zwakkeren nog wel beschermd, waar wij als Krachtig Urk zo voor willen staan.

De jaarrekening 2022 heeft een positief resultaat van € 5,9 miljoen. Maar wat zegt dat? Kunnen we 
een applaus geven? Was dat maar waar. Waarom dan niet vraagt u zich af? De wet schrijft voor dat 
een gemeentebestuur realistisch moet begroten. Gelukkig ziet het college dat ook in en schrijft 
diplomatiek “van enige ruimte in bestaande begrotingen” en zo wordt structureel een miljoen 
“bezuinigt op de begroting” gevonden zodat de begroting voor de jaren 2024 en 2025 wat positiever 
zijn. Maar waar Krachtig Urk aandacht voor vraagt is of alle taken in 2022 wel zijn uitgevoerd? Het 
antwoord is helaas nee. Krachtig Urk heeft meerdere keren gevraagd en het college geadviseerd om 
aan strategische personeelsplanning te doen. Het blijft moeilijk om openstaande vacatures te 
vervullen en daardoor zijn volgens ambtenaren die wij gesproken hebben veel taken blijven liggen en 
daarom is er dus zoveel geld over.



Laten we een voorbeeld noemen omdat te verduidelijken. Er komt geld vanuit het Rijk voor de Woo 
(Wet open overheid). Deze taak moet door het college opgepakt worden. Wegens een tekort aan 
ambtenaren en het moeilijk vervullen van deze vacature blijft die taak nagenoeg liggen in 2022 en 
dat is een voorbeeld waarom we zoveel geld overhouden in het jaar 2022. In dit geval gaat het om               
€ 100.000 voor de Wet open overheid.

Ook gepland onderhoud aan wegen en vervanging van wegen is niet uitgevoerd conform een eerdere 
planning en zo blijft er dus veel geld over. Bij een groeiende gemeente horen voldoende 
voorzieningen wat Urk aantrekkelijk maakt voor bedrijven, bewoners en bezoekers. Krachtig Urk 
houdt de vinger aan de pols en wil eerder op de hoogte gebracht worden welke taken niet 
uitgevoerd worden. We lezen te vaak “In verband met prioritering is dit nog niet uitgevoerd”. We 
begrijpen als fractie van Krachtig Urk dat je geen ijzer met handen kan breken, maar we maken ons 
grote zorgen en blijven nogmaals vragen om strategische personeelsplanning zodat er geen gaten 
ontstaan en we volgend jaar weer miljoenen over hebben, maar in de praktijk de taken waarvoor de 
gemeenteraad (budgetrecht gemeenteraad) geld beschikbaar heeft gesteld. En is bovendien niet 
uitgevoerd door het college en het college schrijft:  “in verband met prioritering is dit nog niet 
uitgevoerd”.

Dit is het tweede jaar na de gemeenteraadsverkiezingen. Het is van belang dat we oog blijven 
houden voor heel onze samenleving. Een ieder is uniek, daarom gaat Krachtig Urk voor maatwerk. 

Krachtig Urk heeft vele speerpunten welke u kunt lezen in het verkiezingsprogramma. Ook 
ondermijning vinden wij een heel belangrijk speerpunt.  Dat hebben we vorig jaar ook al 
uitgesproken bij onze algemene beschouwingen. Het heeft onze voortdurende aandacht en dat is 
broodnodig. We spreken onze waardering uit voor het team welke vooral voor onze burgemeester 
werkt, behoorlijk op orde is zodat kan er aan de slag worden gegaan met de openbare orde en dat 
we ondermijning zeer hoog op de agenda zetten zoals onze burgemeester terecht zegt “We willen 
onze economie niet laten kapen door criminelen”.

We willen nu verder ingaan op de kadernota en de uitvoeringsprogramma’s in het bijzonder.

1. Ontwikkeling programma Bestuur  

Ondermijning is dus een speerpunt van Krachtig Urk. Integriteit staat bovenaan! Krachtig Urk hecht 
grote waarde aan bijvoorbeeld de baliefunctie en bereikbaarheid van onze gemeente.  Communicatie 
is belangrijk, of het nu om arbeidscommunicatie gaat of communicatie met onze burgers. Als het nu 
gaat om de nieuwe begrafenisverordening of op het terrein van het sociaal domein,  onze burgers 
dienen deskundig geholpen te worden. We horen klachten in onze samenleving. We roepen het 
college op om hier aandacht aan te geven. Er zijn flinke overschotten in de jaarrekening 2022 op het 
Sociaal Domein, maar worden onze burgers wel voldoende geholpen vraagt Krachtig Urk zich af en 
worden alle kansen wel ingezet?

De gemeente moet blijven meedenken en faciliteren waar nodig. Denken in mogelijkheden en 
kansen. Denk aan de omslag van de nieuwe Omgevingswet. Met de Omgevingswet wil de overheid 
de regels voor ruimtelijke ontwikkeling vereenvoudigen en samenvoegen, zodat het straks 
bijvoorbeeld makkelijker is om bouwprojecten te starten. Krachtig Urk vraagt aandacht om onze 
eigen ondernemers niet voor te trekken, maar ook niet uit te sluiten met heel veel regels.

Krachtig Urk blijft ook in de toekomst aandacht vragen over onze Urker aannemers!



We moeten en mogen uitgaan van onze eigen Urker kracht, Mit enkanger…. Soms moet je over de 
grenzen heen kijken, verbinden en samenwerken waar mogelijk maar wel met behoud van eigen 
identiteit. De zelfstandigheid van onze gemeente is een belangrijk punt voor Krachtig Urk. 

Nu Urk blijft groeien dient het ambtelijk apparaat ook enigszins aangepast te worden.  Krachtig Urk 
wil dat de gemeente blijft investeren in haar eigen personeel. Krachtig Urk wil inhuur beperkt 
houden.

We lezen dat er plannen zijn om het gemeentehuis voor € 2 miljoen op te knappen en men wil 3 ton 
investeren in nieuw meubilair. Dat laatste kunnen we begrijpen als er meer ambtenaren nodig zijn, 
maar voor ons gevoel is het gemeentehuis toch altijd netjes onderhouden, of niet? Waar is die € 2 
miljoen voor nodig?

2. Ontwikkelingen programma Werken 

De overheid moet opkomen voor haar burgers. Immers is zij het schild der zwakken. Urk kent een 
groot participatiegehalte dat gevormd wordt door de vele welzijnsorganisaties, verenigingen, 
stichtingen , kerken, etc.  Hebben we voldoende oog voor al deze vrijwilligers? We moeten er voor 
waken dat deze mensen overbelast worden. Krachtig Urk wil dan ook waar mogelijk ondersteuning 
en scholing voor onze vrijwilligers. 

Wij zijn ‘’groos’’ op onze cultuur. Wat hebben we als Urker samenleving genoten op Urkerdag!  

Krachtig Urk wil investeren in de nette toerist. Onze cultuur willen we graag aan het grote publiek 
vertellen.

Het Urker museum kan een belangrijke rol spelen bij de ontwikkeling van het historisch besef bij 
onze jeugd. Krachtig Urk wil graag meer bezoekers naar ons museum lokken. We zien een plan van 
aanpak van ons college graag binnen 1 jaar tegemoet. Dit vroegen we vorig jaar en we hebben nog 
geen concreet plan gezien en daarom blijven we er aandacht voor vragen.

In ons verkiezingsprogramma (pagina 13) hebben we geschreven dat Krachtig Urk bij iedere school 
een eigen gymgebouw wil hebben.  Regeren is vooruit zien en daarom hebben wij het als Krachtig 
Urk hoog op de politieke agenda. Per 1 augustus 2023 komt er immers een verdubbeling van het 
bewegingsonderwijs. Wat zijn de plannen van dit college op dit terrein? Krachtig Urk is niet 
gecharmeerd van opblaasbare gymzalen. Krachtig Urk wil duurzaam investeren! Bijvoorbeeld in 
diverse gemeenten waar ze zelfs een gymzaal onder de school hebben gebouwd.

Krachtig Urk juicht initiatieven toe om gezamenlijk met andere gemeenten een fonds te vormen voor 
het programma voor Leader-subsidies (2023-2027) waar wij als gemeente Urk € 100.000 aan 
bijdragen waardoor er 3,6 miljoen LEADER geld beschikbaar is voor onze regio. Mooie projecten zoals 
zoals Ut Kunstige Vissers Ussien zijn in het verleden al ondersteund. Meerdere keren hebben wij in 
het verleden gevraagd naar mogelijkheden voor bijvoorbeeld een kotter of botter op het droge als 
publiekstrekker voor de toerist. Ook andere partijen vinden het een groot goed en roepen het ook al 
jaren. Wellicht voor de gemeente Urk of een stichting  nu een mooie kans om een aanvraag in te 
dienen voor een subsidie om de wens van veel raadsleden in te willigen. Ons raadslid de heer van 
den Berg (raadslid Gemeentebelangen) heeft het recent nog gevraagd en in onze gedachten zien wij 
hem als toekomstig gedeputeerde voor de BBB,  met cultuur in zijn portefeuille, het zelf openen.  

3. Ontwikkeling programma Wonen



We staan aan de vooravond van de nieuwe Omgevingswet, een wet met kansen voor ons als 
gemeente maar ook voor onze ondernemers en burgers. We moeten inzetten op deregulering en 
handhaven als de Wet wordt overtreden. Eigenlijk wat wij als Krachtig Urk altijd al zeggen. Denken in 
mogelijkheden en niet in onmogelijkheden. Bepaalde kosten die de gemeente maakt kunnen niet 
langer verhaald worden via de leges. Hoe pakt het college deze financiële tegenvaller op?

Vorig jaar schreven we nog dat we het jammer vonden dat de gemeente Urk nog moest werken aan 
een meerjarig integraal huisvestingsplan. Gelukkig hebben we deze recent vastgesteld. Dankbaar dat 
de motie van Krachtig Urk unaniem is aangenomen om karakteristieke gebouwen, bijvoorbeeld als 
het Rode Kruis, als eerste te mogen kopen door de gemeente. Krachtig Urk wil maximale inzet van 
het college voor de verwerving van nieuwe extra gronden. Immers is de economie de motor waar 
alles financieel om draait. We zijn zeer verheugd met de Maritieme Servicehaven die vooral dankzij 
de inzet van de Provincie Flevoland en  het doorzettingsvermogen van onze Urker  ondernemers 
gerealiseerd gaat worden. 

Betaalbare woningen voor onze starters is een must. Onze jongeren trekken massaal van ons mooie 
dorp af met alle gevolgen van dien voor onderwijs etc. Wat gaan onze starters straks betalen voor 
een nieuwe woning? Waar moeten de mensen van de camping straks naar toe?  Wij houden ons hart 
vast. Vorig jaar vroegen wij of het college wil onderzoeken hoe wij onze jongeren op Urk kunnen 
houden en de huizen betaalbaar te houden? Wij hebben geen concreet antwoord of voorstel van het 
college gezien en vragen er daarom opnieuw aandacht voor. Hoe staat het met de verkoop van grond 
in de Zeeheldenwijk? Is een woning nog te betalen voor onze jongeren nu de rente oploopt naar 5 
procent? Als de gemeente de grond niet kan verkopen dan hebben we een behoorlijk tekort in onze 
grondexploitatie. Hoe denkt het college hierover? Heeft het college ook alternatieven? 

In het verleden heeft toenmalig raadslid Jan Hakvoort aangedrongen om afval goed te scheiden en 
noemde het een taak van een Christen om afval te scheiden en goed met onze natuur om te gaan.

Na onderzoek is gebleken dat het wel heel gemakkelijk is om op Urk een extra grijze container aan te 
vragen. Gratis dus! Er blijken ongeveer 1.000 extra grijze containers in omloop te zijn op ons dorp, 
die in feite worden betaald door de mensen die wel goed hun afval scheiden. Krachtig Urk vraagt 
aandacht daarvoor en kan niet begrijpen dat men op het gemeentehuis zo makkelijk en zo veel extra 
grijze containers in omloop heeft laten brengen. Krachtig Urk zal aan het eind van deze algemene 
beschouwingen een motie indienen zodat deze praktijken zo snel mogelijk tot het verleden behoren.

4.  Ontwikkeling programma Leven

Binnen onze leefomgeving is de infrastructuur van groot belang. Veiligheid staat voorop bij Krachtig 
Urk. Veel jongeren en ook ouderen maken dagelijks gebruik van het openbaar vervoer. Krachtig Urk 
ziet graag dat het college inzet op snellere en betere busverbindingen. Bussen rijden momenteel 
door i.v.m. overvolle bussen vernemen wij van onze jongeren.

Krachtig Urk ziet graag dat wanneer er grote gebouwen onderworpen worden, dat er ook gekeken 
gaat worden naar het oplossen van parkeerproblematiek door het verplicht stellen dat er ook 
ondergrondse parkeergarages gerealiseerd moeten worden. Onze beschikbare ruimte om te bouwen 
is beperkt, daarom een oproep verantwoord om te gaan met de gronden. Krachtig Urk vindt het nog 
steeds jammer dat bij de nieuwe Hofstee geen parkeergarage is gerealiseerd, dit gezien het grote 
probleem omtrent parkeren in dit gebied.



Krachtig Urk heeft in de achterliggende maanden haar steentje bijgedragen aan de werkgroep 
jeugdhonkenbeleid. Hierin is nagedacht over horeca en veiligheid. Krachtig Urk is ervan overtuigd dat 
de volgende stap moet zijn om de nette horeca uit te breiden, waar onze jongeren veilig uit kunnen 
gaan. 

Met veel jongeren gaat het gelukkig goed. Er zijn er ook die een steuntje in de rug nodig 
hebben.Krachtig Urk ziet helaas nog veel jongeren die roken. Roken veroorzaakt kanker / en voor 
velen een opstap naar blowen. Krachtig Urk wil het college oproepen om nog meer aandacht te 
geven aan voorlichting en onze jongeren te beschermen. Ook de verdovende middelen en het 
drankmisbruik neemt toe.

Krachtig Urk wil graag extra investeren om verslavingen tegen te gaan en onze jongeren te helpen 
om van hun verslavingen af te komen. De jeugd is onze toekomst! Krachtig Urk wil dat er op korte 
termijn onderzoek gedaan gaat worden met behulp van metingen in het rioolwater. Hierdoor kun je 
een beeld krijgen hoeveel er op Urk gebruikt wordt. 

Iedere jongere die we NU helpen is winst!  Krachtig Urk is een voorstander van het realiseren van een 
safe house in de provincie Flevoland. Ieder jaar is er geld over voor onze jeugd. Hoe kan dit? Er zijn 
toch voldoende financiële middelen om dit te realiseren?

Krachtig Urk vraagt wederom aandacht om het aantal huisartsen op Urk op een hoger peil te 
brengen. Wat doet het college om het aantal huisartsen te verhogen en dat ze op Urk gaan wonen? 
Is het college ook bereidt om bijvoorbeeld startende huisartsen te helpen bij het opstarten van hun 
praktijk?

Onze gezondheidszorg komt in de problemen als het aantal huisartsen onvoldoende is en wij geen 
actie ondernemen. Het is bekend dat we een tekort aan huisartsen hebben. Komt er ondanks dat er 
waarschijnlijk een nieuw ziekenhuis in Joure komt, toch ziekenhuis zorg in Emmeloord? Welke 
inspanningen doet ons college in deze kwestie?

Het bestuur van de Sportvereniging Urk en de Business Club van de grootste Urker sportvereniging 
zijn goed bezig. Ze hebben de beschikking over veel vrijwilligers. Toch groeit deze club en neemt het 
tekort aan vrijwilligers toe. In het verleden hebben we ons altijd ingezet voor extra geld vanuit de 
gemeente voor kleedkamers. Momenteel bijna 1.800 leden. 

Er is onlangs een door de KNVB gemaakte rekentool losgelaten op het ledenaantal, het aantal 
speelvelden en de noodzakelijke, verplicht aantal, kleedkamers. Echter, hierbij is volgens Krachtig Urk 
geen rekening gehouden met de honderden jonge leden die in een zogeheten “Eigen Competitie” 
uitkomen. Deze kinderen komen en gaan in hun speeltenues naar het sportpark. Er is geen 
kleedruimte beschikbaar en dus kunnen zij zich niet omkleden en douchen. De volksgezondheid komt 
hierbij in het gedrang. 

Krachtig Urk ziet graag voldoende kleedkamers voor de Sportvereniging Urk. Kleedkamers is een taak 
van onze gemeente en regeren is vooruitzien en de laatste jaren is vooral het meidenvoetbal enorm 
populair geworden op Urk wat vraagt om extra kleedkamers. Krachtig Urk wenst dat het college 
opnieuw in gesprek gaat met het bestuur van de Sportvereniging Urk om naar de behoefte van de 
kleedkamers te kijken en daar geld voor wil vrijmaken in de begroting van 2024. Na het gesprek met 
het college en bestuur van de plaatselijke voetbalclub overweegt Krachtig Urk een motie in te dienen 
voor extra kleedkamers voor de Sportvereniging Urk.

Kleedkamers moeten aan de normen van de KNVB voldoen. Dat geldt voor zowel de oppervlakte als 
voor de inrichting. Krachtig Urk is van mening dat er vooral onder de bestaande tribune nogal 



vraagtekens zijn die voeding geven aan onze indruk dat niet iedere kleedkamer aan de gestelde eisen 
voldoet.  

De vraag naar meer kleedkamers kent ook nog een tweede achtergrond. Zowel het Berechja College 
als de Pieter Zandt maken gebruik van de speelvelden op Sportpark De Vormt. De leerlingen maken 
ook gebruik van de kleedkamers. Er is dus sprake van zeer intensief gebruik van de huidige 
kleedaccommodaties.

Net als bij het gebruik door genoemde scholen is er in voetballand een enorme verandering aan de 
gang. Het vrouwenvoetbal groeit en bloeit. Niet alleen elders in het land, maar zeer zeker op Urk. 
Ook bij de arbitrage verandert er veel. Vrouwen leiden seniorenwedstrijden, soms gezamenlijk met 
mannelijke collega’s. Dat geeft druk op het aantal kleedkamers dat beschikbaar moet zijn.

5. Ontwikkeling Bedrijfsvoering

We vernemen aanhoudende problemen aangaande de stroomvoorzieningen op het bedrijventerrein 
en problemen om water te leveren aan de toekomstige bedrijven. De “schade” loopt steeds verder 
op. Water is belangrijk. Zijn de nutsvoorzieningen op orde voor onze ondernemers?

De arbeidsmarkt is inderdaad krap. Het college moet goed zijn voor haar personeel. Thuiswerken 
behoort tot de mogelijkheden. Ook goed voor minder brandstof en uitstoot van stikstof.

6. Verkeer en veiligheid

Bekend is dat vrachtverkeer tot een bepaalde afmeting niet binnen een aangegeven gebied in onze 
woonplaats mag parkeren. Toch zien wij steeds vaker dat de regelgeving niet in acht wordt genomen. 
Er wordt ook onvoldoende gehandhaafd. Tal van bewoners hebben last van het onrechtmatige 
parkeergedrag.

Het langs de openbare weg stallen/parkeren van campers en caravans mag gedurende een bepaalde 
periode. Echter, er bereiken ons steeds vaker berichten dat ook hierop niet of nauwelijks wordt 
gehandhaafd. Ondanks dat inwoners klagen dat de veiligheid in het geding komt. Vooral wanneer 
ambulance, brandweer en politievoertuigen ernstige hinder ondervinden van dit parkeergedrag.

Krachtig Urk ziet hier een belangrijk opdracht voor het gemeentestuur om paal en perk te stellen aan 
dit gedrag.

Het oneigenlijk gebruik van bepaalde parkeerplaatsen binnen de grenzen van onze woonplaats 
begint eveneens een zorgelijke omvang te krijgen. Parkeerplaatsen aan de rand van het Urkerbos, 
parkeerterrein bij het sportpark aan de Vormtweg worden met steeds grotere regelmaat gebruikt om 
te overnachten. Ook hier verwachten wij handhaving van het gemeentebestuur.    

Al eerder is door Krachtig Urk genoemd de onveilige situatie op de Vormtweg. En dan vooral het 
gedeelte tussen de Staartweg en de ingang van het sportpark. Een sportpark waar niet alleen 
voetballers hun vrije tijd besteden. Hier zijn tal van andere verenigingen actief en hebben daar hun 
onderkomens. Haast is geboden om de Vormtweg over genoemd gedeelte te verbreden en te 
verlichten.



Het parkeren in de bermen langs de Urkerweg levert gevaarlijke situaties op, vooral in de 
weekenden. Er worden viswedstrijden gehouden en we zien steeds meer auto’s geparkeerd in de 
bermen en deels op de rijbaan. Krachtig Urk stelt een parkeerverbod voor.

Voorzitter, we zijn de programma’s kort langsgegaan en hebben er het een en ander uitgelicht. We 
mogen ook dit jaar weer verder werken en besturen aan onze mooie gemeenschap zo de HEERE het 
geeft. Het christelijk karakter van Urk willen we graag behouden. We denken hierbij o.a. aan de 
zondagsrust! Dit is een groot goed en heilzaam voor alle mensen. 

Elkander dienen door de liefde. Die dienende houding wensen wij dan ook ons college, onze 
ambtelijke dienst en al onze inwoners toe.

Fractie Krachtig Urk

Dittie Hoekstra, Jan Hakvoort, Pieter ten Napel, Hendrik Bakker, Jacob Snoek en Lisette Snijder


